



Referat Gruppeledermøde

Dato: 27. november 2017
Sted: Naulakha, 1. Birkerød
Tilstede: Merete (Bellis)(BG), Lars (PA), Lene (1B), Fred (DC), Kasper (BF), Benedikte (Pip) (SM), Kamilla (PL)
Afbud: Henrik (SV), Niels (BR)
Ikke tilstede: 1L, 2B, CN

1. Opfølgning på seneste møde / siden sidst

På seneste møde diskuterede vi hvordan de enkelte grupper har initiativer som har til formål at holde fast på spejderne i trops og klan-alderen. På dette møde var det også mening at vi skulle diskutere hvordan vi holder fast på lederne eller rekrutterer nye ledere. Der blev besluttet at vi tager dette emne op på et møde i 2018

Der er sendt en brev fra generalsekretær Charlotte Bach Thomassen den 12. oktober som bekræfter principperne vedr. store events. Gruppelederne opfordres til at læse dette og eventuelle høringssvar skal sendes tilbage inden den 1. januar 2018

2. Vi tager turen rund om bordet

❖ Kamilla (PL)

I Peter Lassen gruppe er der udfordringer vedr. lederbemanding i junior-grenen. Der er afholdt en traditionsrig juletur på Højbjergshus. Stemning i gruppen er god.

❖ Bellis (BG)

Birkegruppen har også udfordringer i ledergruppen som der skal tages hånd om. Der var 8 deltagere fra BG på KRM 2017

❖ Lars (PA)

Der har været 6 tropsspejdere på Plan. Spildopturen til BonBon land var en god oplevelse for mange. Gruppens bestyrelsesformand har sagt op og der skal derfor rekrutteres. Der er ingen afklaring på situationen vedr. Bøgevang hytten. Fra Palnatoke har der være 4 deltager på KRM2017

❖ Kasper (BF)

Alle ledere er faldet på plads, men der ventes udfordringer i lederbemandingen for mini-mikro grenen fra midten af 2018. Der er også behov for rekruttering til bestyrelsen da formanden og en leder i bestyrelsen stopper til februar. Blackfoot introducerer for første gang grenbudgetter med det formål at give grenledere mere frihed til at planlægge aktiviteter.





Referat Gruppeledermøde

❖ Lene (1B)

Fra 1. Birkerød var der 9 deltagere med på KRM2017. Der er en stabil periode i både ledergruppen og bestyrelsen. Gruppen havde planer om at tjene penge på nedtagelse af valgplakater, men det lykkedes ikke. Planer om at bygge en fælles bål pavillion er i høring for anden gang. Den forventes på nuværende tidspunkt at stå færdig til påsken 2018.

Inden for kort tid er der 2 spejdere stoppet efter har fået diagnosen "angst". Dette er ikke oplevet før. Pip (SM) meddeler at også Skjoldmøerne har en spejder som er stoppen af samme årsag.

❖ Pip (SM)

En rimelig stabil periode for Skjoldmøerne i såvel ledergruppen som bestyrelse. Der er afholdt en ledertur hvor der blev vandret i Sverige. Det har været en fantastisk oplevelse

3. Status på de kommende grupperådsmøder

En af emnerne på det netop afholdte KRM2017 var at der er mange grupper som oplever så store problemer med Medlemsservice at de ikke ser sig i stand til at kunne aflægge regnskab. En rundspørgen blandt grupperne i Ravns Holt division viser at der er mange udfordringer med medlemsservice, men de er ikke så store at de forhindrer grupperne i at aflægge regnskab til februar 2018 på gruppernes GRM. Det besluttes derfor at DL på nuværende tidspunkt ikke tager konkrete initiativer til bistand.

Grupperne vil gerne se medlemmer fra divisionsledelsen til deres grupperådsmøder. Når et medlem fra DL er tilstede er det helt OK at få et par minutters taletid. Det er og bliver dog et møde centreret om gruppen og ikke om divisionen.

Mange grupper kender på nuværende tidspunkt allerede den dato hvor der afholdes GRM og det kan gøre det nemmere for DL at planlægge hvem kommer på besøg hos en gruppe. Der er umiddelbart fire grupper som har planer om den 22. feb. Det kan være en udfordring, men DL bestræber sig på at besøge så mange grupper som mulig.

Gruppe	Dato
Blackfoot Bloustrød	26. feb.
1 Lillerød	
Palnatoke	21. feb.
1 Birkerød	22. feb.
Peter Lassen	20/27 feb.
Skjoldmøerne	22. feb.

Gruppe	Dato
Claus Nar	
2 Birkerød	22. feb.
Stavnsholt Vikinger	
Birkegruppen	22. feb.
Brødeskov	21. feb.



Referat Gruppeledermøde



RAVNSHOLT
DIVISION

4. Korpssrådsmødet er overstået. Hvad nu?

Med to nye personer som DC er det naturligt at tingene måske ikke altid er "som de plejer". Derfor gennemgik vi forløbet. Forkorpssrådsmødet havde et meget flot fremmøde og der blev diskuteret lystigt. Det er blevet bemærket at der var mange klanspejdere tilstede, som også var med i Billund. Stemningen har været god og Ravnholt har bestemt markeret sig med aktive deltagere fredag aften til inspirationstorv. (Anders med Contra, Marie Louise til udvikling i divisionerne, Fred og Marie-Louise i paneldebatten vedrørende ledelsesudvikling. Om lørdagen havde vi Kasper som en del af redaktionsudvalg og naturligvis 4 kandidater som alle er blevet valgt ind.)

Tonen til divisionens time har også været positiv. Mange af de lov- og beslutningsforslag har været diskuteret intenst. Der vil snart komme et referat og som en konsekvens af de lovændringer som er vedtaget kommer der også et nyt lovhæfte.

5. GL mødet sammen med bestyrelsen

Næste gang vi mødes i GL kredsen er det sammen med bestyrelsen. Til dette møde (22 mar.) bliver der afholdt en workshop med deltagere fra korpset. Det blev besluttet at det vigtigste emne er at kunne inspirere bestyrelser til deres funktion og fortælle hvor vigtige de er for deres grupper og specielt når de kan finde overskud til at kunne tænke mere langsigtede.

Det blev besluttet at Fred sørger for at kommunikerer dette ønske videre. Der kommer en indbydelse i første halvdel af januar, med tilmelding vha. medlemsservice. Indbydelsen vil blive sendt til alle GL og alle bestyrelsesmedlemmer.

6. Eventuelt

På baggrund at den udsendte indbydelse til DiviJazz er der kommet 2 spørgsmål. Det ene er om der er et alternativt mødested for de deltagere som bor i København, så de måske kan undgå at tage toget til Birkerød for så at tage toget tilbage igen. Det andet spørgsmål er hvad GL skal lave når de har modtaget alle tilmeldinger.

Det blev besluttet at Fred sørger for at disse spørgsmål sendes videre til DiviJazz-teamet.



DET DANSKE
SPEJDERKORPS